
Dagsorden / referat Beboer – og Pårørenderåd 
Dato: d. 13.02.2023 

Kl. 17.00 – 19.00 Sted: Hvalsø ældrecenter (Daghjemmet) 
Der serveres smørrebrød, samt drikkevare. 

Ordinært møde 
 

Medlemmer af rådet: 
 
Beboer repræsentanter (i alt 4 pladser): 
 

Centergruppen:                                   Blomsterhaven:                                                            Vakant:                                           Vakant: 
Elin B Jensen, Bøgely 14                     Henry Pedersen Blomsterhaven 14 

 
Pårørende repræsentanter ( I alt 4 pladser): 
 

Blomsterhaven:                                    Pårørende til: 
Tina Mertens (Formand)                     Datter af Ulrich Mertens Blomsterhaven 6 
Jesper Fischer                                        Søn af Ilse Fischer, blomsterhaven  12 
 
Kløverhuset                                            Pårørende til: 
Jørgen Madsen                                       Ægtefælle til Merete Madsen Kløverhuset1 
 
Centergruppen:                                     Pårørende til: 
Vakant 

 
Ældrerådet (1 Plads) 

Bjarne Bang Christensen 
 
Frivilligrepræsentant: (1 plads) 

Jytte Benning  



Fra Hvalsø ældrecenter: 
 
Ledelse ( I alt 3 pladser) 

• Plejecenterleder Annette Krøner Hansen 

• Teamleder Jeanette Rosenberg 

• Teamleder Sune K. Kanstrup  
 
Køkken og ernæring ( 1 plads) 

• Ernæringsassistent Jette Karlsen 
 
Kløverhuset ( 1 plads) 

• Sygeplejerske Anne Gitte Sørensen (Nyt medlem      )  
 
Centergruppen og Blomsterhaven ( 1 - 2 pladser) 

• Social og sundhedsassistent Jannie Rimgård Hansen (Nyt medlem      ) 
 

Fravær: 
Anne, Jytte, Jørgen, Henry og Elin 
Mødeleder: 
Annette  
Referent: 
Jeanette/ Annette 

 

Emne Orientering og drøftelse Beslutning 
Præsentation af nye 
medarbejderrepræsentanter V / Centerleder 

Velkommen til Jannie og Sune 
 

Vi rykker punktet om værdighed op på dagsordenen 

 
1. Godkendelse af referat og dagsorden 

 

 
Godkendt 
 
 
 

 
 



 
2. Nyt fra huset og ledelsen V/ Ledelsen 

• Præsentation af ny teamleder 

• Nyt dokumentationssystem CVO – 
præsentation af proces og status 

• Medicinkørekort Social og 
sundhedshjælpere og assistenter 

• Indretning af spisestue – status 

• Status og udfordringer parkering 

Sune introducerer sig selv, sin baggrund og nogle af 
de visioner han allerede har fået efter kort tid på 
Hvalsø ældrecenter 
 
Annette orienterer om den store ændring der 
kommer i forhold til dokumentationssystem, samt 
redegør kort for processen i forhold til personale 
undervisning. 
 
Medicinkørekortet introduceres. Annette informerer 
om baggrund for igangsættelse, undervisningsplan og 
succeskriterier. Annette sender programmet til rådet 
for inspiration. 
 
Jeanette orienterer kort om processen og de tanker 
der er omkring indretningen af spisestuen, ligesom 
der informeres om de planer der er indtil videre. 
Arbejdet forventes at igangsættes snarest, da 
projektet skal står færdigt til april. 
 
Annette orienterer om udfordringer i forhold til 
parkering, samt uhensigtsmæssig parkering foran 
huset, ligesom der orienteres om status på igangsat 
parkeringsarbejde. 

3. Valg til beboer pårørenderåd Planlægning af valgmøder og opstilling – se 
vedtægter.  

Vedtægter_Beboer- 

og Pårørenderådene_Lejre Kommune_2018_Godkendt i USSÆ (GÆLDENDE), Tilrettet ny org. PC 2021.docx
 

Der aftales en lidt enklere arbejdsgang i forhold til valg til 
beboer pårørenderåd. 
Aftalen er som flg.: 
 



• Annette skriver mail til alle pårørende og 
informerer om at der er valg. Heri orienteres om at 
de nuværende medlemmer genopstiller, men at 
rådet meget gerne ser repræsentant fra de 
pårørende i centergruppen  

• Kommende medlemmer kan kontakte de 
nuværende medlemmer på mail som du får hos 
centerleder, hvis de ønsker at høre hvad det 
indebærer at være pårørenderåds medlem (Tina 
og Jesper kan kontaktes) 

• Annette skriver et udkast til et brev til beboere 
og pårørende som sendes til rådet for 
godkendelse, før det rundsendes til de 
pårørende. 

• Jørgen, Elin, Tina og Jesper vil gerne fortsætte i 
rådet. 

• Centerledelsen forsøger at rekrutterer flere 
medlemmer fra beboersiden. Rådet opfordres 
ligeledes at være opmærksom herpå 
 

 
4. Status rekruttering,  

• Nattevagt 

• Køkken 

Alle stillinger er besat fraset en nattevagt stilling, hvor 
rekruttering er svær. Derfor er der fortsat vikarer hver 
anden uge i nattevagt. Centerledelsen ønsker at 
denne besættes med en assistent af hensyn til 
patientsikkerhed. 

 
5. Nyt fra køkken / Teamleder og Jette 

Tanker og planer om fremtidig bemanding 
og tilbud til beboere og pårørende 

Der starter en ny erfaren ernæringsassistent 1/3. På 
sigt skal der være en fra køkkenet i aftenvagt, men vi 
skal lige have teamet introduceret og vores nye 
kollega skal have lov at falde til. Men på sigt påtænkes 
at udvide tilbuddet om ernæringsfagligt personale til 
stede i aftenvagten. 
 



Jeanette informerer ligeledes om at der lige nu er to 
studerende i kost og ernæring til stede i køkken 
 

6. Nyt fra aktivitetsudvalg  Hvad er nyt 
 

Forventningsafstemning omkring hvilke aktiviteter der 
er relevante for beboerne og hvordan kan vi inddrage 
de pårørende og frivillige. Vi har mange ideer til 
aktiviteter, konkrete hjælpelister når vi inviterer til 
pårørende arrangementer  
 
Der orienteres om de aktivitetsmøder der afholdes i 
huset, og opfordres til at pårørende er mere 
deltagende 

7. Corona og vaccinationsstatus/ ledelsen • Information om decembers udbrud 
og håndtering. 

• Drøftelse af forventninger til og fra 
pårørende. 

Der informeres om nyeste retningslinjer. Vi tester ikke 
længere kontinuerligt hverken medarbejdere eller 
beboere. I tilfælde af udbrud vil procedure dog være 
som kendt hidtil. 

8. Præsentation af økonomi og budget 2022 / 
2023 V Centerleder 
 

Annette gennemgår 2022 budget og 
årsresultat 

Annette informerer om årsresultat fra 2022, der var 
negativt, men også om at der fra centerledelsen har 
været stor velvillighed til at give Hvalsø ældrecenter 
den fornødne økonomiske hjælp så vi kunne gå ind i 
2023 med et nyt og fint budget. Annette informerer 
om årsager til underskud, samt hvad centerledelsen 
har gjort af op bremsende tiltag. Der informeres 
ligeledes om at nyeste tal fra januar ser meget fine 
ud. 
 

9. Forråelse og drøftelse af tiltag og tanker om 
forråelse, samt præsentation af foreløbige 
resultater for projekt ”værdighed i praksis” / 
centerleder 

Konsulent fra Altiden kommer og fortæller 
om sine oplevelser og betragtninger i 
forhold til hendes observationer og dialoger 
på Hvalsø ældrecenter 

Dorthe Balslev laver et kort oplæg om 
værdighedsarbejdet på Hvalsø ældrecenter, og 
arbejdet med personalet, samt den proces der har 
været. Det aftales at Annette videresender 
”modellen” der er arbejdet ud fra til rådet. 
 



10. Status belægning Hvalsø ældrecenter Nye beboere Der orienteres om at Hvalsø ældrecenter desværre 
har måtte sige farvel til en del borgere i december og 
januar, hvilket betyder at der er 7 indflytninger over 
den kommende tid, dette kan skabe lidt uro indtil de 
nye er faldet til og personalet har lært dem at kende.  

11. Evt.  Intet aktuelt 

 


